
  

 Protokoll 1 (11) 

Sammanträdesdatum 

2018-09-10 

Handikapprådet 

 

 

 Utdragsbestyrkande: 

 

 

  
  
 

Plats och tid:  A-salen Guldsmeden, måndag 10 september 2018 kl 13:00-16:00 

Deltagare:   

 Åsa Nordkvist FUB 
Anders Noreliusson Attention 
Karin Eriksson HLS 
Birgit L-Sundström AFASI 
Ingrid Rundgren PSO 
Ulf Nilsson SRF 
Sune Persson Demens 
Eva Styf HLF 
Birgitta Medin M 
Henrik Persson S 
 

  

 

Övriga deltagare: Maria Storing-Forsell 
Jan Törnqvist 
Mikael Gillman 
 

 

Utses att justera: Åsa Nordqvist 
 

Justeringens plats 

och tid: Guldsmeden plan 4, 17 september kl 13:00  

Underskrifter:  Paragrafer: 17-21 

Sekreterare:  Stina Almberg 

Ordförande: Majvor Westberg-Jönsson 

Justerande: Åsa Nordqvist   
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med 2018-09-17 till och med 2018-10-09 

    

Förvaringsplats för protokollet 

Tillgänglighetsstrategens kontor, Social.- och omsorgsförvaltningen, Brunnsgatan 4 

Underskrift 

Stina Almberg 
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§ 17 Upprop och val av justeringsförrättare 

Åsa Nordqvist förordas till justeringsförrättare  

Handikapprådet beslutar 

att välja Åsa Nordqvist till justeringsförrättare 

att justering ska ske den 17 september kl 13:00 på Majvor Westberg-Jönssons kontor, 

Guldsmeden 

____ 
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§ 18 Genomgång av föregående protokoll  

Genomgång av föregående protokoll  
 

Handikapprådet beslutar 

Att lägga föregående protokoll till handlingarna. 
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§ 19 Godkännande av dagordning och anmälan av 

övriga frågor 

Handikapprådet beslutar 

att godkänna dagordningen  

Anmälan övriga frågor; 
Tillgänglighetsdagar 
Transport 
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§ 17 Hur arbetar Hudiksvalls kommun med handläggning 

och bedömning av assistanstimmar enligt LSS? 

Maria Storing-Forsell teamledare och handläggare på Social- och omsorgsförvaltningen 
informerar om handläggningsprocessen. Handläggarna jobbar med ärenden även inom 
SOL och HSL. LSS gäller de som tillhör vissa personkretsar enligt lagen. De har 
särskild rätt att söka insatser enligt LSS. 
 
Personkretstillhörighet utreds först med hjälp av intyg, läkarutlåtande m.m. denna 
process kan ta tid eftersom alla intyg först måste komma in. Enbart enskild eller legal 
företrädare kan ansöka om LSS exempelvis vårdnadshavare eller annan med juridisk 
rätt att företräda individen. Personlig assistans kan ansökas t.o.m. dagen innan 65-
årsdagen. Barn får också ansöka, men det kan vara svårt att styrka att man tillhör en 
personkrets inom LSS om man är väldigt liten. Även Alzheimers faller under LSS och 
räknas som en hjärnskada p.g.a. sjukdom. För att avgöra om en bestående förändring 
har skett i individens situation vid omprövningar är man beroende av intyg från andra 
instanser som t.ex. läkarintyg, arbetsterapeut o.s.v. 
 
En tidsbedömning görs som en del i utredningen eftersom insatsen beviljas som 
timmar per vecka. Kan omfatta personlig hygien, måltider, av och påklädning, 
kommunikation, m.m. Tidsbedömningen är en mycket integritetsnära del av 
utredningen.  
 
När behovet understiger 20 timmar fortsätter kommunens handläggare utreda övriga 
behov. När behovet är större än 20 timmar ska Försäkringskassan utreda. Ibland 
skickas ärenden tillbaka till kommunen efter handläggare på Försäkringskassan utrett. 
Utöver grundläggande behov (måltider, personlig hygien m.m.) så utreds då övriga 
behov såsom på-avklädning av ytterkläder, fritidsaktiviteter, träning, inköp m.m. 
Behoven ska vara personliga och integritetsnära vilket t.ex. innebär att den som ska 
hjälpa behöver ha en ingående kunskap om individen för att stödbehovet ska vara 
uppfyllt. 
 
När man lever tillsammans med annan så får man inte fullt stöd till städ, matlagning 
m.m. eftersom normalfallet är att man delar på sysslor. För barn ska föräldraansvaret 
vägas in. För yngre barn (under 9 år) räknas föräldraansvaret som större. Handläggarna 
har många svåra ställningstaganden som de måste göra i utredningen eftersom det 
handlar om så intima och personliga behov. Handläggarna ska följa de domar som 
kommer, men får inte väga in ekonomiska ställningstaganden i sina beslut.  
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§ 18 Transport – organisation och arbetssätt 

Jan Törnqvist är enhetschef på transport sedan 6 månader tillbaka. 
Transportavdelningen har gradvis utökats sedan 1990 då särskolan gick från 
landstinget till kommun. 2003 hade man turer som även andra fick åka med, men det 
avvecklades senare. Transport sköttes från början av omsorgen, men flyttades till 
Tekniska 2003. Man har idag 25 miljoner i budget och 24 anställda. 10 miljoner av 
budgeten går till bilpoolen där det idag finns 270 fordon. Skolskjuts inklusive 
transporter till daglig verksamhet finns också under Transport. 21 fordon (bussar) + 3 
st transportlastbilar finns i poolen. Man har även bussar som tar rullstolar och de 
rymmer 8 personer + 3 st rullstolar. Ca 20 personer har idag behov av sin rullstol.  
 
För närvarande har man uppdrag från Lärande för skolskjuts till ca 200 elever. Elever 
beviljas skolskjuts när det finns särskilda skäl till skolskjuts, t.ex. när linjetrafik saknas 
eller vägen till skolan är trafikfarlig. Särskolans elever har också särskilda skäl och åker 
skolskjuts. Ca 60 särskoleelever har skolskjuts och går på Västra skolan, Östra skolan 
och Bromangymnasiet. Man kör även en tur till Höghammar måndag och fredag. Man 
kör över hela kommunen och även till vissa fritidsaktiviteter. Transport kör även 24 st 
badresor i veckan. Mattransporter körs åt kostenheten med lastbilar från Tryggebo, 
Tunbacka och Edshammar.  
 
Det finns två arbetsledare som arbetar med att lägga schema och rutter. Som stöd 
används ett system som heter Trapeze. Man har haft och har fortfarande till viss del 
inkörningsproblem eftersom Hudiksvalls kommun är en av de första kommunerna i 
Sverige som valde systemet vilket innebär att systemet har behövt anpassas efter hand. 
Jan bedömer ändå att Trapeze har varit till hjälp och kommer att bli ännu bättre när 
problemen lösts helt. Systemet är bl.a. till hjälp för att planera rutter och ta ut körlistor 
till chaufförerna.  
 
Transport är mycket noga med att bara ta in vikarier som är vana verksamheten när 
behov finns. En helt ny oprövad chaufför tas aldrig in som vikarie eftersom man 
tycker att det är mycket viktigt att chaufförerna känner brukarna.  
 
Önskemål framfördes från rådets sida om att brukaren ska kunna ha direktkontakt 
med Transport när förseningar uppstår och för att kunna meddela eventuella 
förändringar. Jan tar med sig frågan och framförde också att man gärna får komma 
och vara med på arbetsplatsträffar för att prata om hur Transport fungerar ur 
brukarens perspektiv. Det är mycket värdefullt för dem att få höra från de som åker 
med Transport hur de tycker det fungerar. 
  



  

 Protokoll 9 (11) 

Sammanträdesdatum 

2018-09-10 

Handikapprådet 

 

 

Justerandes 

sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

  
  
 

§ 19 Övrig information 

Information om att reglementet kommer att bearbetas till nästa mandatperiod. Det är 
värdefullt att få nuvarande handikappråds synpunkter innan förslaget presenteras för 
nya rådet. I förslaget till nytt reglemente föreslås också att Kommunala handikapprådet 
byter namn till Funktionsrättsrådet. Dels för att bättre spegla 
funktionshindersrörelsens namnbyte till Funktionsrätt nationellt, regionalt och lokalt 
och dels för att tydligare visa kopplingen till det arbete som pågår i Hudiksvalls 
kommun med att bli MR-kommun (MR=mänskliga rättigheter). 
 
Anläggningar är nu publicerade i TD- tillgänglighetsdatabasen. Under sommaren har 
fokus legat på att inventera badplatser och besöksmål. Arbetet fortsätter under hösten 
med framför allt anläggningar som ligger inom Kultur- och fritidsförvaltningens 
arbetsområde som t.ex. badhus och bibliotek. 
 
Tillgänglighetsveckan – info från Karin Eriksson Funktionsrätt Hudiksvall-Nordanstig. 
På grund av en ombyggnad av ICA i Bergsjö kommer man inte att kunna står där som 
tänkt. Istället kommer man att delta i ett arrangemang i Harmånger fredagen den 28 
september tillsammans med föreningar i Nordanstig. Torsdag 11 oktober och fredag 
12 oktober kommer föreningarna tillsammans med kommunala verksamheter att 
finnas i Guldsmeden. Föreningarna kommer som tidigare år att utse bästa tillgängliga 
butik på fredagen.  
 
Stina Almberg informerade om att man från kommunens sida kommer att köra ”Vi 
gör en plan” i form av ett kartverktyg som kommunen har tagit fram för dialog i 
arbetet med översiktsplanen. Det består av en karta där platser kan markeras t.ex. 
favoritplatser och platser som behöver utvecklas. Den finns på kommunens hemsida 
där allmänheten kan gå in och tycka till. I slutet av oktober eller början av november 
kommer också en samverkan mellan Kultur- och fritidsförvaltningen och 
Funktionsrätt Hudiksvall-Nordanstig att genomföras.  
 
Ulf informerade om Vita käppens dag den 15 oktober. Funderingar finns på att bjuda 
in de nyvalda politikerna att prova synnedsättningsglasögonen/fingerad optik. 
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§ 20 Plan- och bygglovavdelningen 

Presentation av ny Plan- och bygglovschef, Mikael Gillman, som tillträdde 1 januari 
2018. Plan- och bygglov ingår i en relativt ny förvaltning som heter bygg, miljö och 
räddningsförvaltningen. Anders Zetterlund är förvaltningschef och arbetar också 
samtidigt som räddningschef.  
 
Mikael berättar att det har varit och fortfarande finns problem med sjukskrivningar 
och att man har haft personalbrist med tjänster som har varit vakanta. Personer som 
varit sjukskrivna är dock på väg tillbaka. Nyligen har också fyra personer nyanställts, 
två bygglovshandläggare/inspektörer och två personer till plankontoret. På plansidan 
är en tjänst just nu vakant men ny planarkitekt kommer i oktober. Därefter har man 
fulltalig bemanning. Plankontoret kommer därefter att vara bemannat av 
stadsarkitekten och två planarkitekter. 
 
Det ansträngda läget för personalen hjälptes inte heller av att avdelningen blev tvungen 
att flytta mitt i högsäsong och att de nya lokalerna inte varit helt klara. Det har lett till 
att man legat efter i arbetet, men det har dock börjat landa nu. Plan- och bygglov finns 
nu i Blå huset vid Håstaäng och miljökontoret kommer också att flytta dit i oktober.  
 
Plan- och bygglovkontoret står just nu inför flera stora projekt bl.a. Kattvikskajen, 
vilket innebär att det är viktigt att fungerande rutiner finns. Ett arbete som pågår. 
Teamledare kommer att utses för administratörer, planavdelningen och 
bygglovsavdelningen. En uppgift teamledaren på bygglovssidan kommer att ha är att 
arbeta med samsyn i bedömning av ärenden och vilka krav som bör ställas på underlag 
som lämnas in i ansökningar. Arbete pågår också med att identifiera var flaskhalsarna 
finns för att kunna få ett effektivare flöde. Det är också viktigt att föregå med gott 
exempel, därför är det viktigt att blå huset uppfyller alla krav på tillgänglighet eftersom 
det annars är svårt med trovärdigheten när krav ska ställas på byggherrar i 
bygglovsprocessen.  
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§ 21 Övriga frågor 

Anmälda övriga frågor behandlades under tidigare punkter och ansågs vara besvarade. 

  


